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F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  

o m  b e v a r e l s e  a f  T å r n b y  p o l i t i k r e d s .  

Fremsat den 19. november 1975 af Wamberg (FP), Glistrup (FP), Jørgen Junior (FP), 
Kjærulff-Schmidt (FP) og Eva Rothenborg (FP). 

Folketinget opfordrer regeringen til ikke 
at fremme sammenlægningen af Tårnby og 
Københavns politikredse, som foreslået i 
betænkning nr. 742 om politikredsind- 

delingen i hovedstadsområdet af det af 
justitsministeriet den 10. maj 1967 nedsatte 
strukturudvalg vedrørende politiet. 

Bemærkninger  til forslaget. 

Tårnby politikreds har et befolkningsunderlag 
(godt 55.000 indbyggere), der ligger over det mini- 
mum, der tidligere er skønnet passende for en selv- 
stændig politikreds, og det vil være urimeligt at 
sammenlægge den med landets største politikreds, 
der i forvejen anses for alt for stor med ca. 570.000 
indbyggere. 

Udvalgets indstilling om nedlæggelse af Tårnby 
politikreds virker efter læsning af betænkningen 
mest som om, at noget skal da ændres som følge af 
udvalgets arbejde. Betænkningen indeholder ikke 
saglig argumentation, der berettiger, at man gør en 
i forvejen for stor politikreds større til skade for de 
berørte kommuner, hvis kommunalbestyrelser nu i 
årevis enigt 홢 uanset politisk sammensætning 홢 
har argumenteret dygtigt og sagligt for politikred- 
sens bevarelse. 

Justitsministeren har i spørgetiden onsdag den 
29. oktober 1975 meddelt endnu ikke at have af- 
sluttet de overvejelser, betænkningen giver anled- 

ning til, jfr. Folketingstidende 1975-76, forhand- 
lingerne sp. 690. 

På et den 10. november 1975 afholdt tværpolitisk 
møde i Dragør fik repræsentanter for de tilstede- 
værende politiske partier et kontant indtryk af, at 
det på tværs af partiskel er en enig befolkning i de 
to kommuner, der står bag ønsket om politikredsens 
bevarelse. Samtlige tilstedeværende partiers repræ- 
sentanter 홢 repræsenterende 115 folketingsmanda- 
ter 홢 gav udtryk for at ville støtte, at Tårnby 
politikreds' selvstændighed skal bevares. 

Uvisheden for de to kommuner har nu varet i ca. 
7 år. Det massive folketingsflertal, der ved mødet 
den 10. november 1975 støttede de to kommuners 
ønske, bør hurtigt kunne konstateres i folketinget, 
så usikkerheden omkring politikredsens fortsatte 
beståen kan bringes til ophør og arbejdet for at 
effektivisere dens i øjeblikket utilfredsstillende ar- 
bejdsvilkår kan blive sat i gang. 


